
RM.0052-1/06 
Protokół Nr XXXIX/06 

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 25 stycznia 2006 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim 

w Koronowie przy ul. Farnej 24 
 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych. 
Nieobecny, usprawiedliwiony radny Józef Hemin.  
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak  Burmistrz Koronowa. 
2. Andrzej Kołodziejczyk  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
3. Sławomir Marszelski  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
4. Aleksandra Szyszka  Skarbnik Gminy. 
5. Teresa Polus   Sekretarz Gminy. 
6. Barbara Piłat   Kierownik Wydziału RGG UM. 
7. Maria Musiał    Kierownik Wydziału IPR UM. 
8. Kazimierz Kolander  Radca prawny 
9.Ryszard Chrzanowski      Dyrektor ZGKiM w Koronowie. 

 
Porządek obrad XXXIX sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na 
sesję: 
 
1. Otwarcie obrad XXXIX sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXIX sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
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7. Składanie interpelacji.  
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2006 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kwoty 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu dla celów ustalenia tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia 
zasadniczego pracowników niebędących nauczycielami, zatrudnionych 
w oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez 
Gminę Koronowo.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych dla określenia 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego pracowników 
zatrudnionych w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Koronowie.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zatwierdzonego uchwałą Nr XXV/243/97 z dnia 7 
lutego 1997 r. w zakresie punktu 6, działki nr 1201 w Koronowie z 
budownictwa mieszkaniowego na parking. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego o przyjęciu przez miasto Bydgoszcz zadań gminy w 
zakresie przyjmowania osób w stanie nietrzeźwości do Izby 
Wytrzeźwień w Bydgoszczy. 

17. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Koronowie. 

18. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
19. Zamknięcie obrad XXXIX sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXXIX sesji. 
 
Obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk.  
Powitał zaproszonych gości, radnych gminy, sołtysów, przedstawicieli: 
OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek organizacyjnych 
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Gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, 
Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy i pracowników Urzędu Miejskiego w 
Koronowie. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Grzegorz Myk 
stwierdził prawomocność obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.  
Nieobecny radny, usprawiedliwiony, Józef Hemin.  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Jest 25 stycznia. Jutro 26 dzień 
stycznia. Jedyny bardzo charakterystyczny dzień w historii Koronowa, 
bowiem 26 stycznia Koronowo zostało wyzwolone po okresie zaborów, 
po pierwszej wojnie światowej i 26 stycznia również wkroczyły wojska 
radzieckie w 1945 roku do Koronowa oswobadzając nas z okupacji 
hitlerowskiej. Po pierwszej wojnie światowej dzień 26 stycznia to był 
dzień, kiedy wojska polskie armii generała Hallera pod dowództwem 
pułkownika Przeżdzieckiego  uroczyście wkroczyły do Koronowa 
przejmując władanie nad Koronowem i przejmując Koronowo pod 
administrację polską. Praktycznie wojska polskie wkroczyły do Koronowa 
już 23 stycznia, ponieważ wcześniej Niemcy opuścili Koronowo i wojska 
polskie wkroczyły bez jakichkolwiek walk przejmując Koronowo w bardzo 
uroczysty sposób we władanie w administrację polską. Podobna sytuacja 
miała miejsce na zakończenie drugiej wojny światowej, kiedy również 
Niemcy ewakuowali swoje rodziny, ewakuowali urzędy, nie było również 
już wojsk hitlerowskich w Koronowie. Dzięki temu wojska radzieckie 
pierwszego i drugiego frontu białoruskiego mogły do Koronowa wkroczyć 
spokojnie. Nie było w Koronowie żadnych walk. Dzięki temu miasto, 
budynki ocalały. Nie było większych zniszczeń, ale w trakcie okupacji 
hitlerowskiej bardzo wielu mieszkańców Koronowa ucierpiało, bardzo 
wielu zginęło. Już 26 października dwunastu obywateli Koronowa zostało 
wywiezionych z miasta do Srebrnicy. Tam zostali rozstrzelani, 
zamordowani, tylko dlatego, że byli Polakami, że byli inteligencją, która 
mogła ewentualnie w przyszłości Niemcom, hitlerowcom zaszkodzić. 
Wielu Polaków, mieszkańców Koronowa zginęło i po pierwszej wojnie 
światowej i po drugiej wojnie światowej walcząc za Ojczyznę.  
Proszę o uczczenie pamięci tych wszystkich mieszkańców Koronowa, 
którzy zginęli za Ojczyznę chwilą ciszy. 
 
Wszyscy uczestnicy obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie chwilą 
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ciszy uczcili pamięć tych wszystkich mieszkańców Koronowa, którzy 
zginęli za Ojczyznę.  
 
Ad. 3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXIX sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad? 
 
Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji dwóch punktów jako punkt 8a. – Rozpatrzenie projektu 
uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w 
Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu na 2006 rok.  
O wyjaśnienie w tej sprawie proszę Panią Skarbnik. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Ten projekt uchwały dokonuje 
zmiany w naszym budżecie. W załączniku nr 2 przenosi się wydatki na 
obsługę długu publicznego o kwotę 4.585 zł. z paragrafu 8070 na 
paragraf 8110. To są odsetki od pożyczek i kredytów, które przenosi się 
na odsetki samorządowych papierów wartościowych. Następnie zmienia 
się paragraf w rozdziale 85195 z paragrafu 2630 na 2820. Jest to dotacja 
dla stowarzyszenia, a stowarzyszenia mają właśnie paragraf 2820. 
W załączniku nr 4 w punkcie 1 - wyemitowane papiery wartościowe 
wprowadza się prawidłowe kwoty długu w latach 2006 – 2010, tylko 
dlatego, że do tej pory ujęte były tutaj również nie wyemitowane jeszcze 
obligacje w wysokości 1 mln zł. Zmienia się w wykupie papierów 
wartościowych te odsetki 128.994 zł. na 133.579 zł. i zmienia się w tym 
załączniku prognozowane kwoty długu.  
 
W głosowaniu wniosek radnego Tomasza Gordona przeszedł 
jednogłośnie 20 głosami „za”. 
 
Radny Tomasz Gordon – Wnoszę ponadto o wprowadzenie do porządku 
obrad dzisiejszej sesji jako punkt 9a. – Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji 
sanitarnej w m. Mąkowarsko gm. Koronowo III etap. 
Tutaj proszę o kilka słów wyjaśnień Panią Skarbnik. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Ten projekt uchwały wchodzi jako 
punkt dodatkowy, ponieważ w ubiegłym roku mieliśmy podjętą uchwałę 
na kwotę 624 tyś. na zaciągnięcie tejże pożyczki, ale ponieważ w naszym 
budżecie nie było deficytu to teraz na dzisiejszej sesji zostanie ten deficyt 
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wprowadzony. To uchwała o zaciągnięciu pożyczki jest konsekwencją 
pokrycia tego deficytu i dlatego musi być pożyczka zaciągnięta po 
uchwaleniu deficytu. Ona jest w kwocie mniejszej, ponieważ po 
przetargu okazało się, że koszt zadania będzie znacznie niższy i dlatego 
ta pożyczka ulegnie zmniejszeniu o połowę. Było 624 tyś. zł. teraz jest 
310.273 zł.  
  
Drugi wniosek radnego Tomasza Gordona w głosowaniu przeszedł 
jednogłośnie 20 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po wprowadzonych 
zmianach porządek obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Zaczął nas obowiązywać nowy 
Statut Gminy, w którym są ujęte punkty wynikające w akcji „Przejrzysta 
Polska”, do której przystąpiliśmy. Między innymi Statut ten przewiduje 
głosowanie jawne imienne nad wszystkimi uchwałami. Myślę, że nie ma 
potrzeby żebyśmy nad wszystkimi uchwałami, które na dzisiejszej sesji 
będziemy rozpatrywać, aby głosować je jawnie imiennie. 
Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś propozycje, które uchwały z tego 
glosowania imiennego wyłączyć? Nikt z państwa nie ma takich 
propozycji? Więc ja proponuję, żeby wyłączyć z głosowania imiennego 
rozpatrywanie projektów uchwał w punkcie: 9, 13, 14, 15, 16 i dwa 
dodatkowe punkty: 8a i 9a. Czyli głosowalibyśmy jawnie imiennie nad 
punktem: 10, 11 i 12.  
I to jest mój wniosek. 
 
Wniosek przeszedł 18 głosami „za”. „wstrzymało się” 2 radnych: Jan 
Najdowski i Alfons Malinowski. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Kto wnosi uwagi lub zastrzeżenia 
do protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie? 
  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do tego protokołu. 
 
Radni 19 głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się” i braku 
głosów „przeciw” przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad XXXVIII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa 
w okresie między sesjami Rady i z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do przedstawionego sprawozdania nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że radni na ostatniej 
sesji Rady jak również w okresie między sesjami nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk 
Zapytania: 
 
1. Czy było jakieś zejście z powodu mrozów w naszej gminie? 
2. W lutym 2002 roku Minister Ochrony Środowiska zobowiązał, 
wójtów, burmistrzów i prezydentów do składania corocznie 
sprawozdań o zagrożeniach w gminie, środkach szkodliwych. Mnie 
tu szczególnie interesuje azbest. Trochę jeździłem po części gminy, 
stwierdziłem, że tego azbestu jest u nas masa. Czy władza wie i 
coś działa w tym kierunku żeby pomału tym tematem się zająć? 

    
Radny Tomasz Poraziński 
Zapytanie: 
 
Czy istnieje przepis o wzroście wartości działki po inwestycjach gminnych 
(kanalizacja, wodociąg, oświetlenie)? 
Czy w związku z tym wzrasta podatek od nieruchomości na tych 
terenach? 
 
Radna Zofia Lorenc 
 
Czy my sołtysi jesteśmy odpowiedzialni za to, że dzieci w okresie mrozów 
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nie pojechały do szkoły? My mamy małe diety w wysokości 160 zł., a 
jesteśmy odpowiedzialni za drogi, teraz za zamknięcie szkół. Rodzice 
dzwonią, że nie wiedzą, że autobus nie pojedzie. Rodzice wysyłają dzieci 
na przystanki, autobus po nie, nie przyjechał. Dlaczego nie 
poinformowano w piątek dyrektorów szkół? Rodzice dzwoniąc do szkoły 
w Wierzchucinie Król. usłyszeli od sekretarki, że obowiązkiem sołtysa jest 
poinformować, że autobus nie pojedzie. A skąd my sołtysi mieliśmy 
wiedzieć, że autobus szkolny nie pojedzie? Jak my sołtysi jesteśmy 
traktowani? Nie mamy związków zawodowych, które by nas broniły. Za 
te marne pieniądze musimy być za wszystko odpowiedzialni? 
Dyrektor ZGKiM wiedział, że będzie taki mróz i autobusy nie wyjadą po 
dzieci. 
Mam jeszcze jedną sprawę chodzi o Wielką Orkiestrę Świątecznej 
Pomocy. My nie wiedzieliśmy, że nie będzie zbiórki  w Wierzchucinie Król. 
Dotychczas dyrektor Pałka świetnie to prowadził. My w tym roku z 
okolicznych wsi dotarliśmy do Wierzchucina Król., a zbiórki nie było. 
Dlaczego? 
  
Radny Piotr Jagielski 
Zapytanie: 
 
Czy zostaną podjęte działania związane z komunalizacją terenów po 
zasypanym „kanale ulgi”? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński 
Zapytania: 
 
1. Kiedy będzie możliwość usytuowania ok. 4-5 skrzyń z pisakiem na 

Osiedlu 1000-Lecia (za krawcami)? 
2. Gdzie jest wywożony odpad stały z oczyszczalni? Jak powinna 

wyglądać prawidłowa gospodarka tymi odpadami? Jak i gdzie 
powinny być one składowane? 

3. Kiedy i na jakich warunkach zostaną podłączone budynki gminne 
do kanalizacji w Mąkowarsku? Uważam, że Gmina powinna dać 
przykład mieszkańcom Sołectwa Mąkowarsko, a nie wymagać 
podłączenia się mieszkańców, gdy budynki gminne dokonują 
zrzutu do szamba. 

4. Do czego służy rów wykopany w Pieczyskach na wysokości 
ośrodka „Polonez” przy skrajni pasa drogowego? 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - O zabranie głosu poprosił 
Przewodniczący Rady Osiedlowego Komitetu Samorządu Mieszkańców Nr 
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4 w Koronowie Pan Czesław Bogdziński. Proszę Radę o wyrażenie zgody. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - § 12 ust. 3 Statutu Gminy Koronowo 
mówi, że Przewodniczący może zabrać głos na sesjach, nie ma jednak 
prawa do udziału w głosowaniach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – To jest zapis sprzeczny z ustawą o 
samorządzie gminnym. 
 
Przewodniczący Rady Osiedlowego Komitetu Samorządu Mieszkańców Nr 
4 w Koronowie Czesław Bogdziński: 
 
1. Dlaczego nie ujęto w planie inwestycyjnym na rok 2006 ścieżki 
pieszo-rowerowej z Koronowa w kierunku Samociążka, pomimo 
zapewnienia Pana Burmistrza Kołodziejczyka w dniu 20.04.2005 r. 
(na spotkaniu mieszkańców OKSM: 2, 3, 4), że w 2006 roku 
nastąpi realizacja II etapu ścieżki pieszo-rowerowej? 
Pomimo zapewnienia Burmistrza zadanie to nie zostało ujęte do 
planu na 2006 rok jak również na lata następne. Natomiast w 
planie jest ujęta kontynuacja ścieżki pieszo-rowerowej od 
Samociążka do Koronowa – 50.000,-zł.  

2. Osiedle Samociążek - północna część – nie ujęto sieci 
kanalizacyjnej, pomimo, że osiedle to jest oddalone od Zalewu 
Koronowskiego o 100 m, a od rzeki Brdy 200 m (Zalew Koronowski 
i rzeka Brda są źródłami wody pitnej dla mieszkańców Bydgoszczy). 

3. W planie inwestycyjnym na lata 2006 – 2010 ujęto kompleksową 
modernizację oświetlenia na terenie miasta i gminy. Z powyższego 
zapisu nie wynika, czy w 2006 roku zostanie wykonane oświetlenie 
części Osiedla Samociążek? Natomiast w roku 2007 ujęto 
oświetlenie Osiedla Samociążek. Wobec powyższych zapisów nie 
wiadomo na podstawie, którego w pierwszej kolejności zostanie 
wykonane oświetlenie.  

  
Radny Tomasz Gordon 
Zapytanie 
 
Kto ma zrealizować podłączenie Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w 
Mąkowarsku do kanalizacji? 
 
Radny Jan Najdowski 
Zapytanie 
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Kiedy będzie sprawny aparat RTG? 
 
Ad. 8a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.  
Uchwała Nr XXXIX/455/06 zmieniająca Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok podjęta została 
jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Obrady sesji opuściła radna Zofia Lorenc. Obecnych 19 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/456/06 zmieniająca Uchwałę Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok podjęta została 
jednogłośnie 19 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
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pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej 
w m. Mąkowarsko gm. Koronowo III etap. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – Moim zdaniem zbyt dużo przerzucamy na 
plecy naszych następców. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Te pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej są częściowo 
umarzalne, przy czym procent naszego zadłużenia jest niewielki.  
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/457/06 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu na budowę kanalizacji sanitarnej w m. 
Mąkowarsko gm. Koronowo III etap podjęta została 17 głosami 
„za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów 
„przeciw” w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Załącznikiem do tego projektu jest 
Regulamin, wnoszę, aby nie czytać tego załącznika. 
 
W głosowaniu wniosek przeszedł 17 głosami „za”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów.  
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/458/06 w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli podjęta została 17 głosami „za”, 
przy 2 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów: „przeciw” 
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w głosowaniu jawnym imiennym. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych 
dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
kwoty najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu dla celów ustalenia tabeli miesięcznych kwot 
wynagrodzenia zasadniczego pracowników niebędących 
nauczycielami, zatrudnionych w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Koronowo. 
  
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Alfons Malinowski – Tu nie ma porozumienia ze związkami 
zawodowymi. 
 
Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska – Związki zawodowe 
zostały poinformowane o planowanym zwiększeniu wynagrodzeń 
pracowników obsługi i administracji w szkołach i przedszkolu w roku 
2006 o 8%. Regulamin wynagrodzeń tych pracowników nie zmienia się. 
Podwyższeniu ulega kwota najniższego wynagrodzenia z 
dotychczasowych 300 zł. na 400 zł. w I kategorii zaszeregowania. 
 
Radny Alfons Malinowski – Powiedziała Pani, że związki zawodowe 
zostały poinformowane, a mnie chodzi czy związki wyraziły zgodę. Sądzę, 
że związki powinny być nie tylko poinformowane, ale powinny swoją 
opinię przekazać. 
 
Na salę obrad sesji wróciła radna Zofia Lorenc. Obecnych 20 radnych. 
 
Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska – Związki zawodowe 
dwukrotnie zostały poinformowane, do tej pory jednak swojej opinii nie 
przedstawiły. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/459/06 w sprawie określenia kwoty 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu dla celów ustalenia tabeli miesięcznych kwot 
wynagrodzenia zasadniczego pracowników niebędących 
nauczycielami, zatrudnionych w oświatowych jednostkach 
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organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Koronowo podjęta 
została 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 
braku głosów: „przeciw”  w głosowaniu jawnym imiennym. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych 
dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w 
złotych dla określenia miesięcznych stawek wynagrodzenia 
zasadniczego pracowników zatrudnionych w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Alfons Malinowski – Co spowodowało, że ustala się wartość 
jednego punktu tu 3,30 zł., a w innych przypadkach 5 zł? Co wpłynęło 
na tak niskie zaszeregowanie? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - Wynagrodzenie zasadnicze w 
ZGKiM składa się z dwóch części, a więc z tej „wyjściówki” 660 zł. i 
dodatkowo z punktów, które są przyporządkowane danej kategorii 
zaszeregowania. I tak w połączeniu kwoty 660 zł. z tymi punktami 
wychodzi, że najniższe wynagrodzenie zasadnicze w ZGKiM mieści się w 
kwocie między 660 a 780. Do tego jeszcze dochodzi funkcyjne, wysługa 
lat, premia. W każdym bądź razie, nikt w Zakładzie, który jest 
zatrudniony na pełen etat nie może zarabiać mniej niż 899,10 zł.  
Panu radnemu chodzi o to, że pracownicy zatrudnieni w Oświacie, 
pracownicy gospodarczy mają ten punkt w wysokości 5 zł., ale oni mają 
niższą „wyjściówkę” wynagrodzenia zasadniczego. Suma sumarum i tak 
prawdopodobnie po obliczeniu tych wszystkich składników okaże się, że 
pracownik w ZGKiM i pracownik gospodarczy w Oświacie (gdzie jest 
porównywalne stanowisko) zarabiają zbliżoną kwotę. 
 
Radny Alfons Malinowski  - Mam jeszcze jedną wątpliwość. Tu pisze 
zwiększa się o 10% wynagrodzenie. Czy to będzie miało bezpośredni 
wpływ na wynagrodzenie, czy nie? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Tak. Średnio wynagrodzenie w 
ZGKiM, ten budżet na wynagrodzenia wzrośnie o 10%. Natomiast 
dyrekcja zakładu wespół ze związkami ustaliła, że ci pracownicy, którzy 



 13 

zarabiają najmniej będą mieli wyższą podwyżkę np. 12%, 13%.  
Ci, co więcej zarabiają np. 7%, 6%, ale w sumie średnia jest o 10% 
wyższa. 
 
Radny Alfons Malinowski – To jest dla wszystkich pracowników, czy tylko 
dla administracji i nadzoru? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Dla wszystkich. 
 
Radny Maciej Makowski – W uzasadnieniu projektu pisze się, że niniejsza 
propozycja regulacji wynagrodzeń została uzgodniona ze związkami 
zawodowymi oraz Burmistrzem, a nie ma tu wypowiedzi Dyrektora 
Zakładu. Proszę o opinię również Pana Dyrektora jak on widzi 
podniesienie tych stawek? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Było pismo, wniosek Pana 
Dyrektora na piśmie, żeby zmienić te stawki. 
 
Dyrektor ZGKIM w Koronowie Ryszard Chrzanowski – Zrobione to zostało 
z literą prawa na wniosek pracowników i związków zawodowych. Do 
Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie skierowałem pismo 
o możliwości rozpatrzenia podwyższenia najniższego wynagrodzenia i 
wartości jednego punktu. W tym roku wynagrodzenie najniższe wzrasta 
do 899,10 zł. My to opracowanie mieliśmy w 2000 roku, kiedy to było 
jeszcze 600 zł. Zmiany są ogromne, dlatego pod to opracowana została 
tabela wynagradzania i pracownicy zakwalifikowani do poszczególnych 
kategorii zaszeregowania są do tej kategorii zaszeregowani.  
Tak krawiec kraje, jak mu materii staje. Była wola Rady uchwalając 
budżet wzrostu o 10%. Mógł być wzrost o 50%, byśmy milej to przyjęli.  
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/460/06 w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych dla 
określenia miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego 
pracowników zatrudnionych w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie podjęta została 19 
głosami „za”, przy  1 głosie „wstrzymującym się” i braku głosów 
„przeciw” w głosowaniu jawnym imiennym. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych 
dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
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obradach sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
  
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są pytania do projektu 
uchwały? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Wychodząc na przeciw wnioskowi 
zgłoszonemu przez Przewodniczącego Rady OKSM nr 4 czy istniałaby 
możliwość, by nie spowodować zachwiania w budżecie, aby do 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009 – 2010 jako zadanie w 
pozycji 32 ująć budowę kanalizacji sanitarnej Osiedla Samociążek – 
północna część? 
Chciałbym złożyć taki wniosek. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Można było by to przyjąć jako 
wniosek. Każdy wniosek jest analizowany na Komisjach. Komisje 
powinny ten wniosek przeanalizować. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - Dzisiaj jest tu cała Rada, dlatego 
postawiłem wniosek formalny o jego przegłosowanie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Na ostatniej Komisji Budżetowej 
i Ochrony Środowiska mówiłem, że mamy zamiar zlecić wykonanie 
kompleksowego programu rozwoju i modernizacji sieci kanalizacyjnej dla 
miasta i gminy Koronowo i tam zamierzamy ująć m.in. takie zadania. Bo 
w sumie jest to małe zadanie o koszcie 100 czy 200 tys. zł., a jak wiemy 
do WPI raczej powinniśmy ujmować duże zadania, wieloletnie i te 
zadania na które będziemy się starać o środki zewnętrzne. My w roku 
bieżącym po opracowaniu kompleksowego rozwiązania sytuacji 
kanalizacyjnej na terenie Gminy mamy zamiar przygotować 
dokumentację, z której będzie wynikało, że kolejnym etapem rozwoju 
sieci będzie włączenie m.in. Osiedla Samociążek do istniejącej kanalizacji 
z racji tej, że tam kolektor ściekowy biegnie. Chcemy włączyć Nowy 
Dwór i Buszkowo do kanalizacji, która jest doprowadzona do bloków w 
Nowym Dworze i Lucim do Mąkowarska. Z tego chcemy zrobić jeden 
dokument i wówczas starać się o środki zewnętrzne. Dlatego lepiej to 
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bardziej kompleksowo rozwiązać, niż zadaniowo, bo wtedy jest mniejsza 
szansa na pozyskanie środków zewnętrznych. Tak my to widzimy, jeśli 
jednak macie Państwo inne rozwiązanie to proszę bardzo. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Chciałbym powrócić do rozmowy na 
Komisji Budżetowej, gdzie Dyrektor ZGKiM wspomniał o potrzebie 
budowy studni głębinowej, ponieważ Samociążek też się rozbudowuje. 
Tam jest przejęta studnia z ośrodka wojskowego. Czy nie można by było 
tej kanalizacji połączyć z budową studni wtedy zadanie urośnie nam do 
rangi, która jest możliwa do wpisania jeżeli chodzi o WPI. Myślę, że taka 
potrzeba jest i tutaj przed nią nie uciekniemy, a te lata 2009-2010 są na 
tyle bezpieczne, że możemy się do tego bezpiecznie przymierzyć. I to, o 
czym Pan wspomniał ten projekt, który ma powstać, ta koncepcja 
rozwoju, rozbudowy różnych rzeczy myślę, że to jest jak najbardziej 
wskazane, żeby to zostało tam ujęte. Mam prośbę do Rady, jeżeli jest 
możliwe, żeby od razu dzisiaj to wpisać, a nie puszczać jeszcze raz na 
Komisje. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czyli Pan radny Gliszczyński 
podtrzymuje swój wniosek? 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – W uzasadnieniu Panie Burmistrzu pisze Pan 
tak: „Wprowadzono nowe zadania inwestycyjne na kolejne lata 
wynikające z potrzeb społecznych, m.in. z przyjętego Programu 
Rewitalizacji Koronowa, Programu Rozwoju Lokalnego, wniosków 
mieszkańców, radnych oraz Burmistrza” i w tym kontekście 
proponowałbym radnym, żeby wprowadzić. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę Pana radnego 
Gliszczyńskiego, aby dokładnie sprecyzował wniosek. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Budowa kanalizacji sanitarnej na Osiedlu 
Samociążek część północna, ale to zarówno można rozszerzyć o studnię. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Może w lutym na Komisjach 
spokojnie to przedyskutujemy, uściślimy koszt zadania i na sesji lutowej 
wprowadzimy to zadanie do WPI. Temat ten na pewno nie ucieknie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Może tak zrobimy, żeby do 
protokołu zapisać, iż na Komisje Rady wniosek ten kierujemy. 
Czyli wniosek Pan wycofuje teraz z sesji? 
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Radny Stanisław Gliszczyński – Tak.   
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/461/06 w sprawie Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010 podjęta 
została jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: 
„przeciw” i „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki. 
Uchwałę dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są pytania do projektu 
uchwały? 
 
Radny Jan Najdowski – Czy w Łąsku Wielkim pozostanie jeszcze jakiś 
grunt gminny? Może w przyszłości ochrona środowiska zadziała, że 
elektrownie wiatrowe będą miały powstać. Czy tam pozostaną jeszcze 
jakieś działki gminne? 
 
Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Barbara Piłat – Na 
dzień dzisiejszy są to grunty pozyskane od RSP. Cały czas trwają prace 
wyjaśniające i robimy dochodzenia tzw. geodezyjne ze strony prawnej, 
aby następne 18 czy nawet do 36 ha gruntów pozyskać. Jeśli będzie 
uregulowany stan prawny, to będziemy wnioskować do wojewody o 
przejęcie ich do zasobów gminy. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/462/06 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo podjęta została  
jednogłośnie 20 głosami „za”, przy braku głosów: „przeciw” i 
„wstrzymujących” w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zatwierdzonego uchwałą Nr XXV/243/97 z dnia 
7 lutego 1997 r. w zakresie punktu 6, działki nr 1201 w 
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Koronowie z budownictwa mieszkaniowego na parking. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są pytania do projektu 
uchwały? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Chciałbym wrócić do pewnego 
doprecyzowania. Na Komisji Budżetowej otrzymałem wyjaśnienie, że 
każda działka w Koronowie ma swój numer. Mimo wszystko przeciętny 
obywatel wchodzący do Urzędu, czytający nasze uchwały nie musi się 
znać na czytaniu mapy, czy czytaniu działek, że działka 1201 to jest 
akurat działka przy ul. Bydgoskiej. Myślę, że taka formuła jak przyjęcie 
planu zagospodarowania, jeżeli chodzi o parking dobrze było, by dopisać 
w samym tytule uchwały w końcówce „w Koronowie z budownictwa 
mieszkaniowego na parking przy ul. Bydgoskiej”. Ona nic nie zmienia w 
treści, a jak gdyby dookreśla, gdzie to jest. To dookreślenie powoduje, 
że od razu czytając uchwałę wiem, że jest to w tym miejscu.  
Czy była by taka możliwość? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  - Czy z punktu widzenia prawa jest 
taka możliwość? 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – Nie koliduje, jest taka możliwość. 
Proponowałbym jednak wprowadzić taki zapis w § 1 projektu po wyrazie 
„Koronowie” dopisać „przy ul. Bydgoskiej”.  
 
W głosowaniu wniosek radnego Stanisława Gliszczyńskiego przeszedł 
jednogłośnie 20 głosami „za”. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Tak samo proszę dopisać w 
uzasadnieniu projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – Czy przy lokalizacji tej inwestycji są brani 
pod uwagę lokatorzy tam mieszkający? Tam są mieszkania. Jak zostanie  
zachowana strefa ochronna tych dwóch budynków? 
 
Kierownik Wydziały Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał – 
Odległość miejsc parkingowych od okien budynków musi wynosić co 
najmniej 10 metrów i taka odległość będzie zachowana.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Budowa tutaj ekranów nie wchodzi 
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w grę? 
 
Kierownik Wydziały Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał – Na 
etapie przygotowania projektu i pozwolenia na budowę tego parkingu 
będzie ten projekt uzgadniany z wszystkimi jednostkami i będzie musiał 
odpowiadać wymogom ustawy - Prawo budowlane i nie ma takiej 
możliwości, żeby Starosta zatwierdził projekt przy nie spełnieniu 
warunków i naruszeniu interesów osób trzecich. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/463/06 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zatwierdzonego uchwałą Nr XXV/243/97 z dnia 
7 lutego 1997 r. w zakresie punktu 6, działki nr 1201 w 
Koronowie z budownictwa mieszkaniowego na parking podjęta 
została 18 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 
braku głosów „przeciw” w głosowaniu jawnym przez 
podniesienie ręki.. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia 
porozumienia międzygminnego o przyjęciu przez miasto 
Bydgoszcz zadań gminy w zakresie przyjmowania osób w stanie 
nietrzeźwości do Izby Wytrzeźwień w Bydgoszczy. 
 
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/464/06 w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego o przyjęciu przez miasto Bydgoszcz zadań 
gminy w zakresie przyjmowania osób w stanie nietrzeźwości do 
Izby Wytrzeźwień w Bydgoszczy podjęta została 18 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 1 głosie „przeciw” w 
głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Uchwałę dołączono do protokołu z obrad sesji. 
 
Ad. 17. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Koronowie. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Koronowie przedstawił Przewodniczący Komisji Alfons Malinowski. 
 
Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Obrady sesji za zgodą Przewodniczącego Rady opuścił radny Tomasz 
Poraziński. 
 
Ad. 18. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Pan Pantkowski przekazał na moje 
ręce dwie sprawy. Pierwsza dotyczy wniosku o wycięcie drzew, które 
wchodzą w skrajnie drogi przy ul. Dworcowej. Nie dotyczy to tylko gałęzi, 
ale całe pnie drzew przechylają się. Nie jest to na tyle zagrożenie dla 
samochodów osobowych, co ciężarowych. 
Sprawa druga to zapytanie jak wygląda sprawa z rondem na 
skrzyżowaniu przy wyjeździe z Koronowa? 
 
Radny Jan Najdowski – Chciałbym nawiązać do sprawozdania, które 
przedstawił Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Widzę, że jest 
skutek po przeprowadzonej kontroli punktów skupu złomu. W dniu 17 
stycznia byłem w Sitowcu odstawić złom. No niestety bez dowodu, bez 
spisania, co, skąd mnie nie wypuszczono. Do tego dążyliśmy i z tego 
bardzo się cieszę, że kontrola punktów skupu złomu daje owoc. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak odpowiadając na: 
 
1. Zapytanie Pana radnego Kazimierza Szewczyka, czy 

zarejestrowaliśmy jakieś przypadki tragiczne, jeśli chodzi o fale 
mrozów na terenie naszej Gminy chcę powiedzieć, że do tej pory 
Gmina przedsięwzięła pewne działania. Wspomnę tylko, że został 
przygotowany i przekazany do wszystkich sołectw apel do 
mieszkańców i wszystkich sołtysów, by w przypadku stwierdzenia, 
czy zauważenia  osób, które bez miejsca zamieszkania przebywają, 
żeby odwrotnie zawiadamiali o tym Urząd, czy MGOPS. Do tej pory 
udało nam się uniknąć, nie mamy takich przypadków zejść. 
Wczoraj na odprawie w Zespole Reagowania Kryzysowego również 
na to zwracaliśmy uwagę, ażeby ta informacja, to przekazywanie 
odbywało się natychmiast. 

2. Krótko chciałbym się ustosunkować do uwag Pani radnej Zofii 
Lorenc w przedmiocie dowożenia dzieci zwłaszcza w poniedziałek. 
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Wieczorem w niedzielę sam osobiście przeprowadziłem szereg 
rozmów z: dyrektorami szkół, dyrektorem Chrzanowskim i Panią 
kierownik Zakrzewską. Wówczas na godzinę 18 czy 19 wszystko 
wskazywało na to, że autobusy uda się uruchomić, że szkoły w 
miarę będą przygotowane na to, żeby tą temperaturę do 18 stopni 
utrzymać. Dopiero w poniedziałek o czwartej, piątej, czy szóstej 
rano okazało się, że niestety znaczna część autobusów z powodu 
zmarznięcia paliwa nie udało się uruchomić. I wtedy były 
kierowane zawiadomienia bezpośrednio do dyrektorów szkół i dalej 
do rodziców, tam, gdzie było to możliwe.  Zdarzały się przypadki, 
można winić jedynie dyrektorów, czy burmistrza, to, że można było 
decyzję podjąć w niedzielę po południu na podstawie samych 
zapowiedzi, że w dniu jutrzejszym wstrzymujemy dowożenie dzieci. 
Ale nic nie wskazywało, że z tą pogodą tak tragicznie będzie i takie 
to spowoduje spustoszenie, jeśli chodzi o paliwo. W tenże 
poniedziałek podjęliśmy decyzję, co do wtorku i środy. Myślę, że 
dzisiejsza pogoda i zapowiedzi na jutro wskazują że z dniem 
jutrzejszym autobusy będą uruchomione i dzieci będą dowożone 
do szkół.   

3. W sprawie dodatkowych pytań, o których mówił Pan 
Przewodniczący Myk skierowanych przez Pana Pantkowskiego 
chciałbym odpowiedzieć, że z tego, co wiemy sprawa ronda na ul. 
Nakielskiej i drodze nr 25 jest w trakcie prac dokumentacyjnych. 
My w dalszym ciągu wierzymy, że rozpoczęcie tych prac nastąpi. 
Wiemy również, że rozpoczęte są prace dokumentacyjne, jeśli 
chodzi o modernizację drogi Nowy Dwór – Mąkowarsko na odcinku 
Nowy Dwór w kierunku Buszkowa na odcinku ok. 6 km. W roku 
2006 ta modernizacja jest też przewidziana łącznie z częścią 
odnowienia chodnika. Będziemy prowadzić rozmowy, nie ukrywam, 
że rozmowy są trudne, bo Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad 
może modernizować, czy odbudowywać chodniki, a póki, co 
chodników w Buszkowie nie ma.  

  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Mam, prośbę, żeby w trakcie 
prowadzenia tych rozmów przypominać się w sprawie ronda. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – My to czynimy, wprowadziliśmy nawet 
cykl takich spotkań, żeby powiedzieć sobie, na jakim etapie to, co jest 
realizowane jest wykonywane, czy wykonane. 
Jeśli chodzi o ul. Dworcową, my również rozmawiamy na temat 
modernizacji ul. Dworcowej, bo to też jest przewidziane.  
W ramach modernizacji ul. Dworcowej uporządkowana zostanie również 
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sprawa drzew rosnących przy tej ulicy. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Pan radny Poraziński zadał 
pytanie czy jest możliwość prawna, czy są jakieś przepisy, które regulują 
zasady ustalania podatku od nieruchomości, czyli jeżeli wartość 
nieruchomości wzrasta to wyższy podatek. Podatek od nieruchomości 
wylicza się od powierzchni terenu, powierzchni obiektu. Jedynie przy 
budowlach takich jak budowle związane z prowadzeniem energii 
elektrycznej czy budowle telekomunikacyjne ewentualnie hydrobudowle 
tutaj można opodatkować stawką do 2% i to od wartości. Gmina 
korzysta też z możliwości, jakie dają ustawy: ustawa o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym daje możliwość ustalenia renty 
planistycznej tam, gdzie tworzymy plany i wartość terenu rośnie, 
wówczas mamy tu prawo do 30% różnicy od tego właściciela pobrać w 
momencie, kiedy on tę działkę sprzeda. Również tam, gdzie budujemy 
urządzenia infrastrukturalne czy to sieciowe, czy też drogi, a jest teren w 
planie ujęty, wówczas mamy prawo naliczania opłat tzw. adiacenckich.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – zainteresowanego odpowiedzią na to 
zapytanie już nie ma. Proponuję tu radnemu udzielić odpowiedzi na 
piśmie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk:  
 
1. Teraz ustosunkuję się do zapytania Pana radnego Stanisława 

Gliszczyńskiego w sprawie kanalizacji sanitarnej w Mąkowarsku. 
Dokumentacja przewidywała na wszystkie etapy wykonania sieci 
zbiorczych plus tzw. przykanalików. Przykanalik jest to ten odcinek, 
który później łączy się z przyłączem. W związku z tym do 
wszystkich posesji przyprowadziliśmy te przykanaliki i kończyliśmy 
studzienkami kanalizacyjnymi. Tam dany właściciel nieruchomości 
ma prawo włączyć się na warunkach ustalonych przez ZGKiM. 
Dlaczego tak zrobiliśmy, m.in. dlatego, że ustawa  o VAT 
przewiduje do roku 2007 obniżenie podatku VAT z 22% na 7% w 
przypadku budowania infrastruktury, ale tylko dla potrzeb 
budownictwa mieszkaniowego. Jak wiemy budynki: SPZOZ-u, 
Domu Kultury nie są budynkami związanymi z budownictwem 
mieszkaniowym. W związku z tym celowo to pominęliśmy w 
związku z tym procentem VAT-u. Z tego, co wiem szkoła włączyła 
się już do kanalizacji i jeśli są jakieś problemy, to jest możliwość 
tutaj pomocy. Te koszty włączenia się, to nie są aż tak duże 
pieniądze, tym bardziej, że kanalizacja na teren działki jest już 
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doprowadzona. Jeżeli są jakieś problemy omówimy to z Panem 
dyrektorem SPZOZ jak i z Panią dyrektor Mateja wyjaśnimy te 
problemy związane z włączeniem się tych budynków do kanalizacji.  
Jest to też odpowiedź na zapytanie Pana radnego Tomasza 
Gordona. My to wyjaśnimy z użytkownikami tych obiektów. 

2. Pan Bogdziński Przewodniczący OKSM-u zadał pytanie, dlaczego 
pominięto Osiedle Samociążek w kanalizacji. Temat ten 
przeanalizujemy na lutowych posiedzeniach Komisji i postaramy się 
kompleksowo to rozwiązać i wprowadzić kolejne zadanie do 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. 

3. Jeżeli chodzi o budowę ścieżki pieszo-rowerowej to ona jest 
kontynuowana. Dla przypomnienia podam, że inwestorem jest 
Starostwo, my tylko to zadanie dofinansowujemy, przez co 
zachęcamy Starostwo do inwestowania na terenie Gminy 
Koronowo. Kolejny odcinek ma być prowadzony w kierunku 
Koronowa. Jeszcze w roku bieżącym nie połączymy Samociążka z 
Koronowem, ale co nam wiadomo Starostwo chce złożyć wniosek o 
dofinansowanie w ramach środków unijnych na lata 2007 – 2013 
jako pierwsze zadanie na rok 2007. Jest nadzieja, że do końca  
2007 roku Starostwo wybuduje ścieżkę pieszo-rowerową aż do 
Koronowa do wysokości Al. Wolności.  Od ul. Al. Wolności Gmina 
ma zamiar wykonać chodnik lub ścieżkę pieszo-rowerową aż do 
Pieczysk.  

4. Oświetlenie to zadanie ujęte jest w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym jako wykonanie oświetlenia ulicznego zarówno na 
Osiedlu za Pilawą, Osiedlu Samociążek. Tu pojmujemy to jako tą 
drugą część Samociążka i oczywiście Pieczyska na lata 2007 – 
2010. 

   
Radna Zofia Lorenc – Mam pytanie do Burmistrza Marszelskiego. 
Przeczytałam w gazecie, że ZGKiM musi jeździć do Huty ogrzewać 
mieszkania socjalne, żeby rury nie popękały. Przecież jest taka kolejka 
oczekujących na mieszkania, dlaczego do tej pory nie przesiedlono ich 
tam, gdy wszystko jest już gotowe? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski: 
 
1. Doszło do paradoksalnej sytuacji. W miejscowości Huta w roku 
ubiegłym dokonaliśmy modernizacji czy przystosowania budynku 
byłej szkoły na mieszkania socjalne przeznaczone dla osób 
posiadających wyroki eksmisyjne. My pierwsze przydziały (tak jak 
mówię osobom, które mają nad sobą wyrok eksmisyjny, mają 
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komornika na sobą) dokonaliśmy i do dnia dzisiejszego żadna z 
czterech osób, które takie przydziały otrzymała nie wprowadziła 
się. Różnie jest, osoby te starają się własnym sumptem rozwiązać 
swoje problemy mieszkaniowe. 

2. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Szewczyka w sprawie 
azbestu zgadza się, tym, co nas otacza w ilości oszacowanej w 
skali całego kraju na ok. 15 mln ton są to wyroby azbestowe. 
Azbest jest to związek chemiczny bardzo trwały, który może 
prowadzić do zmian nowotworowych w płucach ludzkich. Za rok 
2004 dokonaliśmy takiej oceny ilości posiadanego azbestu w 
Gminie Koronowo i wyszło nam, że posiadamy 10 tyś. 824 m² płyt 
azbestowych oraz azbest w rurach wodociągowych w ilości 40,5 
tony. Przy czym nie są to dane pełne. Gmina będąc właścicielem 
obiektów infrastruktury budynków też jest właścicielem wyrobów 
zawierających azbest i to zostało oszacowane przez nasze służby, 
nasze jednostki organizacyjne tj. ZGKiM, co do obiektów będących 
w ich zarządzie,  Wydział Oświaty, co do obiektów szkolnych, 
MGOK co do obiektów przez kulturę użytkowanych. To zostało 
zinwentaryzowane i odpowiednie sprawozdania poszły. Natomiast z 
ogromną niechęcią obowiązki inwentaryzacji zostały przyjęte przez 
właścicieli pozostałych budynków, przez osoby prywatne, przez 
rolników, przez przedsiębiorców. Za rok 2004 takich sprawozdań do 
Burmistrza o posiadanym azbeście wspomniane osoby złożyły 
siedem. I to głównie dotyczyło pracowniczych ogrodów 
działkowych. Co robimy w tym zakresie, żeby ludzi zachęcić do 
składania informacji, który to obowiązek został nałożony przez dwa 
rozporządzenia? Jeszcze w ubiegłym roku w kwietniu poszła bardzo 
szeroka informacja do sołtysów z prośbą o wywieszenie jej na 
tablicy ogłoszeń w sołectwach. Następnie na spotkaniu z sołtysami 
w dniu 23 czerwca 2005 r. był punkt – Informacja dotycząca 
obowiązków posiadaczy wyrobów azbestowych. Taka informacja 
też została przedstawiona na spotkaniu z OKSM-ami, a od końca 
2005 roku idziemy jeszcze dalej. Na spotkaniach wiejskich 
wręczamy osobom, które na zebranie przyszły wzory informacji do 
wypełnienia. Do tego dodajemy ulotki dotyczące gospodarowania 
azbestem i zagrożenia tymże azbestem. Moim zdaniem Gmina 
tutaj, co do przekonywania, co do informowania robi bardzo dużo i 
tu jest pytanie, czy można zrobić jeszcze więcej? 

3. Odpowiadając na zapytanie Pana radnego Najdowskiego dotyczące 
aparatu RTG. Stan tego aparatu jest nam znany. Jest to aparat z 
lat pięćdziesiątych. Informuję, że w ramach tzw. europejskiego 
instrumentu finansowego SPZOZ w Koronowie w miesiącu 
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listopadzie 2005 roku złożył wniosek o dofinansowanie szeregu 
działań całego programu zatytułowanego „Podniesienie 
dostępności i jakości usług medycznych przez rozbudowę, 
modernizację i doposażenie SPZOZ w Koronowie”. I w tym 
doposażeniu SPZOZ w Koronowie właśnie jest nowy aparat RTG. 
Ten wniosek został złożony. W ciągu kilku miesięcy powinniśmy 
wiedzieć, czy ta aplikacja spotka się z pozytywnym rozpatrzeniem. 

 
Radny Jan Najdowski – Ile wybudowano w Makowarsku 
przykanalików i ilu mieszkańców dotychczas przyłączyło się do 
kanalizacji? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Do każdej posesji był 
wykonany przykanalik. Tyle, co mi wiadomo, sądzę, że dokładniejsze 
dane ma ZGKiM.  Na dzień dzisiejszy podłączyło się do kanalizacji w 
Makowarsku ok. 80%.  
 
Dyrektor ZGKiM w Koronowie Ryszard Chrzanowski 
 
1. Panie Radny Najdowski ja mam tutaj dane i mogę 
poinformować, że długość przyłączy kanalizacyjnych wykonano 
1,3 km., dołączonych jest 140 przyłączy (w tym jest Kencerowo 
podłączone już wcześniej do osiedlowej oczyszczalni ścieków). 

2. Pan radny Gliszczyński pyta czy jest możliwość ustawienia 
skrzyń z piaskiem na Osiedlu (za krawcami)? Sprawdzimy i 
rozważymy czy są takie możliwości. Na dzień dzisiejszy skrzyń 
nie mam, ale jak będzie taka potrzeba to się je zrobi i ustawi. 
Chcę tutaj zaznaczyć, że przed okresem zimowym nie było 
zgłoszonych z tego Osiedla żadnych takich potrzeb. W 2005 
roku było tych skrzyń na terenie miasta i gminy sześćdziesiąt 
kilka sztuk. Teraz jest ich ok. 100 sztuk. Chciałbym też tu dodać, 
że obowiązkiem właściciela i użytkownika jest zapewnienie 
porządku na terenie posesji i chodnikach bezpośrednio 
przylegających do posesji. ZGKiM ustawia te skrzynie z 
piaskiem, gdzie teren jest własnością Gminy, bądź zarządza 
poprzez wspólnotę mieszkania wspólnot. Mieszkańcy tych 
budynków ponoszą koszty za piasek i za tą skrzynię. Stawiamy 
te skrzynie w newralgicznych miejscach na terenie Gminy i 
należy tu do tego podchodzić ostrożnie, bo są to koszty. Koszty 
ma ponosić konkretny właściciel, mieszkaniec, użytkownik. Jeśli 
to jest przed sklepem, to właściciel sklepu musi dbać o 
porządek. 
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Radny Stanisław Gliszczyński - Myślę, że pytanie moje nie tak Pan 
odebrał Panie dyrektorze. Chodziło mi o prostą rzecz. To Osiedle jest na 
tyle specyficzne i newralgiczne, bo jest to Osiedle takie zapętlone. 
Praktycznie, co trzydzieści, czterdzieści metrów są duże skrzyżowania. 
Nie chodzi tu o bezpieczeństwo, które mają zapewnić właściciele 
nieruchomości, jeżeli chodzi o teren przed posesją, czyli chodniki, a 
chodzi o skrzyżowania. Wystarczą cztery skrzynie z piaskiem na 
skrzyżowaniach, gdzie mieszkańcy rozsypią ten piasek tylko, dlatego, 
żeby nie było tam wypadków. Ruch samochodowy jest tam dosyć duży, 
a moje pytanie zrodziło się, bo takie mam wnioski od mieszkańców. 
 
Dyrektor ZGKiM Ryszard Chrzanowski - Nie wiem czy jest tam możliwość 
postawienia skrzyń, bo nie we wszystkich miejscach można je postawić. 
Nie wszędzie właściciele posesji zgadzają się na postawienie. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Jeżeli będzie taka możliwość chciałbym, 
żeby się z Panem umówić, pojedziemy na miejsce i na pewno ci 
właściciele na to się zgodzą. 
 
Dyrektor ZGKiM Ryszard Chrzanowski – Dobrze. 
Drugie pytanie Pana radnego Gliszczyńskiego, co robi się z osadami 
stałymi z oczyszczalni ścieków? Obecnie te osady stałe składowane są 
zgodnie z technologią  i z pozwoleniem wodno – prawnym na 
oczyszczalni ścieków w boksie do tego celu przeznaczonym. Po pewnym 
okresie leżakowania będą ponownie poddane analizie. Pan radny dwa 
lata temu otrzymał na piśmie metody i procedury jak te badani się 
wykonuje. 
Po wykonanej analizie i zgodnie z jej wynikiem osady te mogą być 
wykorzystane na cele rolnicze lub inne, tam, gdzie jest zapotrzebowanie. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak 
 
1. Wykopanym rowem przy „Polonezie” w Pieczyskach zainteresuję 
się. Na dzień dzisiejszy nie potrafię tego wyjaśnić. Podjadę na 
miejsce, wyjaśnię i wtedy udzielę odpowiedzi na piśmie. 

2. Jeśli chodzi o pytanie Pana radnego Jagielskiego dotyczące 
komunalizacji terenu po „kanale ulgi” chcę powiedzieć, że Gmina 
przymierza się do komunalizacji i do przejęcia tego terenu w swoje 
zasoby po całkowitym zakończeniu prac. Wszyscy wiedzą, że w 
ostatnim czasie były wykonywane tam prace w oparciu o nową 
dokumentację hydrologiczną, założono nowe dreny. Po całkowitym 
zakończeniu wszystkich prac i stwierdzeniu, że prace są już 
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faktycznie zakończone ten teren przejmiemy, tym bardziej, że 
chcemy tam zrobić chodniki, ustawić ławki, żeby to było miejsce, 
skwer do wypoczynku, nie tylko jako miejsce skrótu z kościoła do 
centrum. 

3. Chciałbym tu krótką informację, komunikat przekazać oprócz 
zaproszenia na jutro na składanie wiązanek kwiatów. Informacja 
dotyczy zwłaszcza rolników, chciałbym zaprosić na dzień 13 lutego 
2006 r. do Buszkowa. Tam przewidujemy zorganizować zebranie 
dla rolników. Organizatorem głównym będzie Pan poseł Wojciech 
Mojzesowicz. Mają być tam podejmowane tematy związane z 
prywatyzacją cukrowni, chodzi o problem związany z wykupem 
akcji, sprawy dotyczące Agencji Rynku Rolnego, Agencji Własności 
Rolnej Skarbu Państwa, problemy, które dotyczą płyt gnojowych. 
Chciałbym, żeby tę informację upowszechniać. To spotkanie 
odbędzie się 13 lutego o godzinie 14 w świetlicy w Buszkowie. 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Chciałbym przekazać, że dla 
uczczenia rocznic wyzwolenia Koronowa wystąpię z wnioskiem do Pana 
Burmistrza o zmianę nazwy ulicy. Szukałem takiej ulicy i wydaje mi się, 
że najlepsza do zmiany będzie ulica Hanki Sawickiej. Nowa nazwa tej 
ulicy to moja propozycja jest taka, żeby to była ulica Burmistrza Talaśki, 
który został zamordowany wraz z dwunastoma obywatelami Koronowa 
dwudziestego szóstego października. Jest to ulica bardzo krótka, tam 
chodzi o zmianę tylko dowodów trzech osób. Tak, że koszty tam będą 
bardzo minimalne. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – A co Panu Przewodniczącemu Hanka 
Sawicka zrobiła? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Mnie osobiście nic, ale coś zrobiła. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Panie Burmistrzu wspomniał Pan, że 
pogoda jak gdyby się stabilizuje, jednak zapowiadane są śnieżyce, 
większe wiatry, a po niedzieli zapowiadają, że ma być ok. 40 stopni 
poniżej zera. Czy jest szansa, że gdyby tak się działo, że ta temperatura 
będzie zmniejszała się, że ta informacja o zamknięciu (ewentualnie, 
gdyby do tego miało dojść) pojawi się dużo wcześniej jak teraz, żeby nie 
było takiej sytuacji, o której mówiła Pani radna Zofia Lorenc?  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Będziemy się starali. Mówiłem, 
że to było takie zdarzenie. Nie chcieliśmy uwierzyć w to, że te 
komunikaty sprawdzą się. A one po prostu rzadko, ale sprawdziły się na 
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naszą niekorzyść. Będziemy czuwali nad tym, będziemy sięgali również   
częściej do informacji z Wydziału Zarządzania Kryzysowego, ponieważ 
ich informacje są dosyć mocno wiarygodne. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy wszyscy radni otrzymali pełne 
odpowiedzi na swoje zapytania? 
 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Ad. 19. Zamknięcie obrad XXXIX sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk zamknął obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 12:45.  
 
 
Koronowo, dnia 9 lutego 2006 r. 
 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek 


